

УВАЖАЕМЫЕ ЧЛЕНЫ РЕДКОЛЛЕГИИ, АВТОРЫ И ЧИТАТЕЛИ!

В данном номере опубликованы материалы Международной научно-практической конференции «Межэтнические взаимодействия в этноконтактной зоне («Четвертые чтения памяти И.А. Анцупова»), проведенной 23–24 октября 2015 г. в Кишиневе.

Конференция – дань памяти известному молдавскому историку Ивану Антоновичу Анцупову (1920–2004). И.А. Анцупов изучал этническую историю русских, украинцев, гагаузов, болгар, поляков, цыган, чехов, немцев Бессарабии.

Организаторами «Четвертых чтений памяти И.А. Анцупова» выступили Российский центр науки и культуры в Республике Молдова, международный исторический журнал «Русин», Национальный исследовательский Томский государственный университет и Общественная ассоциация «Русь».

В конференции участвовал 21 исследователь из России, Украины и Молдавии. Было принято решение проводить «Чтения памяти И.А. Анцупова» ежегодно.

Первые «Чтения» – Международная научно-практическая конференция «Этнокультурное многообразие Молдавии (история и современность). Чтения памяти И.А. Анцупова» – состоялись 23–24 ноября 2006 г. в Кишиневе. На конференции выступили более 40 ученых и руководителей этнокультурных организаций Молдавии, представивших свои исследования по истории, культуре и языку населения Карпато-Днестровских земель.

19–21 декабря 2007 г. прошла Международная конференция «Земля согласия: этнокультурные взаимодействия в Карпато-Днестровском регионе. Вторые чтения памяти И.А. Анцупова». Она была организована в Кишиневе, Тараклии и Бельцах. В первый день были проведены две дискуссии: «Молдаване в истории: прошлое и настоящее», «Русины в истории: прошлое и настоящее».

18–19 октября 2013 г. состоялась Международная конференция «Полиэтничная Молдавия. Третьи чтения памяти И.А. Анцупова».

«Чтения памяти И.А. Анцупова» способствуют активизации изучения истории этнических меньшинств региона, а также русинов – коренного населения Карпато-Днестровских земель.

*С.Г. Суляк,
главный редактор*

DEAR MEMBERS OF THE EDITORIAL BOARD, AUTHORS AND READERS!

This issue contains the materials of the international scientific and practical conference "Inter-Ethnic Cooperation in the Area of Ethnic Contacts (Fourth Readings in Memory of I.A. Antsupov)", held in Kishinev in October 23–24, 2015.

This conference is a tribute to the famous Moldavian historian Ivan Antonovich Antsupov (1920–2004). I.A. Antsupov was a researcher of ethnic history of Russians, Ukrainians, Gagauzes, Bulgarians, Poles, Gypsies, Czechs and Germans in Bessarabia.

The organizers of the "Fourth Readings in Memory of I.A. Antsupov" were the Russian Centre of Science and Culture in the Republic of Moldova, International Historical Journal "Rusin", National Research Tomsk State University and the Association "Rus".

This conference involved 21 scholars from Russia, Ukraine, and Moldova. It was decided to hold "Readings in Memory of I.A. Antsupov" annually.

First "Readings", the international scientific and practical conference "Ethnocultural Diversity of Moldova. Readings in Memory of I.A. Antsupov" was held in November 23–24, 2006 in Kishinev. More than 40 scholars and leaders of ethnocultural organizations of Moldova participated in the conference, presenting their research on the history, culture and language of the population of the Carpathian-Dniester lands.

In December 19–21, 2007, the international conference "The Land of Harmony: Ethnocultural Cooperation in the Carpathian-Dniester Region. Second Readings in Memory of I.A. Antsupov" was held. It took place in Kishinev, Taraclia and Beltsy. Two discussions were held on the first day: "Moldavians in history: past and present", "Rusins in history: past and present".

In October 18–19, 2013, the international conference "Poly-Ethnic Moldova. Third Readings in Memory of I.A. Antsupov" was held.

"Readings in Memory of I.A. Antsupov" help to enhance the study of the history of ethnic minorities in the region, as well as of Rusins, the indigenous population of the Carpathian-Dniester lands.

*Sergey Sulyak,
Editor-in-Chief*